
 

 

 

 

Høringssvar til udvalget for Handicap, Social og Psykiatri (møde den 14. 08. 2024) 

Fredag eftermiddag den 9. august 2024 modtager vi som repræsentanter for DH i handicaprådet en mail 
med henvisning til (1) dagsorden til HSP-møde onsdag den 14/8 morgen og (2) en skematisk oversigt over 
emner, der tænkes belyst ved vores 1-times ”dialogmøde” mellem DH’erne og centerchef Sara Clases 
tirsdag den 13/8 aften. Et møde hvor der ikke er tradition for at BR-medlemmerne af handicaprådet 
deltager.  

Den aktuelle dagsorden for HSP rummer en række punkter, der vedrører mennesker med handicap, og som 
derfor burde være behandlet i Handicaprådet. To af punkterne (pkt. 4 og 5) berører endda handicaprådets 
sammensætning og udformningen af Furesø Kommunes Handicappolitik, to emner der helt naturligt burde 
være startet i handicaprådet. 

Intentionen med oprettelse af kommunale handicapråd og kommunens pligt til at høre handicaprådet i alle 
sager vedrørende forhold for mennesker med handicap har næppe været at erstatte høringen med en kort 
information til DH’erne på et uformelt møde. Og intentionen har nok heller ikke været, at BR-
medlemmerne diskuterer og beslutter (fx rammerne for rådets virksomhed) i et politisk udvalg – efter 
oplæg fra forvaltningen – forud for det, der skulle være en åben dialog mellem repræsentanter for DH og 
BR i handicaprådet.  

Vi fornemmer en bekymrende udvikling, der gradvist undergraver Handicaprådets rolle som dialogforum og 
som rådgiver for Byrådet i handicappolitiske spørgsmål. Der henvises til Retssikkerhedslovens § 37a, med 
tilhørende bekendtgørelse BEK nr. 1200 af 07/06/2021. 

Interessant i denne sammenhæng er det, at Ankestyrelsen den 31. maj 2024 har udtalt sig detaljeret i en 
sag om Thisted Kommunes undladelse af at høre handicaprådet i forskellige situationer, jf. § 37a, stk.2.  

Et afsnit i konklusionen lyder således: 

”Ankestyrelsen vurderer ligeledes, at kommunen handler i strid med retssikkerhedsloven ved, at 
kommunalbestyrelsen foretager et konkret skøn af, hvorvidt handicaprådet skal høres over konkrete 
lokalpolitiske initiativer, som har betydning for mennesker med handicap.”   

Det er vores håb, at den bekymrede udvikling vendes, og at andre udvalg og centre også bliver 
opmærksomme på pligten til at inddrage handicaprådet. 
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